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Svar på KEF alm. del – spm. 11 

 

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget har i brev af d. 17 oktober 2024 stillet mig 

følgende alm. del spørgsmål 11, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Carl Andersen (LA). 

Spørgsmål 11 

Vil ministeren oplyse, hvor mange certificerede energimærkningsfirmaer, der fin-

des i Danmark, herunder oplyse hvordan udviklingen har været de seneste 10 

år? 

 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Energistyrelsen, som oplyser følgende, hvortil 

jeg kan henholde mig: 

 

”Pr. 24. oktober 2024 er der 174 certificerede energimærkningsfirmaer i Dan-

mark. Opgørelsen er baseret på de oplysninger om certificering som Energisty-

relsen modtager fra firmaerne og de certificerende organer.   

 

Udviklingen i antallet af certificerede energimærkningsfirmaer de seneste 10 år 

kan belyses ud fra data for, hvor mange certificerede energimærkningsfirmaer, 

der har indberettet mindst ét aktivt energimærke om året. Denne udvikling kan 

ses herunder. 
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Tabel 1 

Antal certificerede energimærkningsfirmaer, der har indberettet mindst ét aktivt 

energimærke det pågældende år 

  År Antal 

2014 261 

2015 258 

2016 259 

2017 253 

2018 228 

2019 199 

2020 193 

2021 198 

2022 194 

2023 179 

2024 171 

Anm: Opgørelsen er baseret på antal af certificerede energimærkningsfirmaer, der har indberettet 

mindst ét aktivt energimærke det pågældende år.  

Kilde: Energistyrelsen 

 

Opgørelsen for perioden viser perioder med både reduktion, stigning og stil-

stand i antallet af certificerede energimærkningsfirmaer med årlige indberetnin-

ger af energimærker. Samlet er antallet faldet over perioden. Hertil vurderes det 

dog, at der fortsat er et stort antal aktive firmaer, hvilket bl.a. giver grundlag for 

at bygningsejere har tilstrækkelig mulighed for at vælge mellem flere forskellige 

firmaer.” 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Lars Aagaard 

 


